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Summary

        
In our experience with five cases of Crohn's disease of the esophagus, the endoscopic appearance has been demonstrated. Corresponding to the basic pathological changes, the findings are very different, but two stages may be differentiated: Stage I in which inflammatory changes predominate as a mild or more often erosive-ulcerative esophagitis. Stage II is a stenosing form similar to a peptic stenosis or to a stenosing tumor. The morphological changes are predominantly limited to the lower part of the esophagus with a tendency to extend to the proximal regions. The diagnosis may be established endoscopically only in special cases with shallow ulcérations within a normal mucosa or with cobble-stone relief which is usually seen in the colon. In all other cases, a specific macroscopical appearance of Crohn's disease of the esophagus does not exist and no specific differentiation is possible from other forms of esophagitis. Only by a combination of endoscopy, radiology and histology can the diagnosis be suspected. Guided biopsies are not able to confirm the diagnosis histologically. The exact diagnosis of Crohn's disease of the esophagus is only possible by histological examination of the resected esophagus.


      
        
Zusammenfassung

        
An 5 Beobachtungen mit Morbus Grohn des Ösophagus wird der endoskopische Aspekt beschrieben. Entsprechend den zugrundeliegenden pathologisch-anatomischen Veränderungen zeigt sich ein sehr variables Bild. Im wesentlichen lassen sich jedoch zwei Krankheitsstadien unterscheiden. Im Stadium I stehen die entzündlichen Veränderungen im Vordergrund als blande oder häufiger als nekrotisierende erosive bzw. ulzerative Ösophagitis. Im Stadium II handelt es sich um eine stenosierende Form, die entweder einer peptischen Stenose oder einem stenosierenden Tumor ähnelt. Die Veränderungen sind vorwiegend auf das distale Ösophagusdrittel beschränkt und haben die Tendenz, sich oralwärts auszudehnen. Ein spezifisches endoskopisches Bild für die Oesophagitis regionalis Crohn fehlt, andere Ösophagitisformen lassen sich makroskopisch nicht abgrenzen. Die Diagnose ist nur als „Gemeinschaftsdiagnose” von Endoskopie, Röntgen und Histologie zu stellen. Die Information durch die gezielte endoskopische Biopsie reicht allerdings nicht aus, eine weitgehende Sicherung der Diagnose ist nur durch die histologische Untersuchung der resezierten Speiseröhre möglich.


      

Key-Words


          
Crohn's disease - esophagus - endoscopic appearance - erosive - ulcerative esophagitis - stenosis - radiology - histology
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